
Miejska w Choszcznie
ul. Wolności 24

73-200 C H O S Z C Z N O
tel 095 765 27 3 i

PROTOKÓŁ NR XXVHI/2017
z przebiegu XXVIII sesji Rady Miejskiej w Choszcznie,

która odbyła się 10 lipca 2017 r. w Choszczeńskim Domu Kultury
ul. Bohaterów Warszawy 17 w Choszcznie.

W sesji uczestniczyło 19 radnych. Skład ustawowy Rady - 21 osób.

Nieobecni radni: Krzysztof Gromadzki, Jerzy Miładowski.

Porządek sesji.

l. Otwarcie obrad.

2. Przyjęcie protokohi z XXVII sesji Rady Miejskiej.
3. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał:

- druk nr 213 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf

za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków dla gminy
Choszczno na okres od dnia 01 sierpnia 2017 r. do 31 grudnia 2017 r.,

- druk nr 214 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na cel publiczny
na rzecz Województwa Zachodniopomorskiego, nieruchomości oznaczonych

numerami działek 159/8 i 160/4, położonych w obrębie ewidencyjnym nr 3 miasta
Choszczno,

- druk nr 215 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na cel publiczny

na rzecz Województwa Zachodniopomorskiego, nieruchomości oznaczonej numerem
działki 410/3, położonej w obrębie ewidencyjnym Piasecznie
- druk nr 216 w sprawie zmian budżetu Gminy Choszczno na rok 2017,

- druk nr 217 w sprawie zmiany nazw ulic w miejscowościach Choszczno i Rzecko.

4. Sprawozdanie Burmistrza z pracy między sesjami i wykonania uchwał Rady
Miejskiej.

5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Wolne wnioski i informacje.

7. Zakończenie obrad.

Przebieg sesji:
Ad l. P. Bogusław Szymański Przewodniczący Rady Miejskiej w Choszcznie o godzinie
14:10 otworzył obrady XXVIII sesji Rady Miejskiej w Choszcznie. Przywitał radnych Rady
Miejskiej, pana Roberta Adamczyka Burmistrza wraz z pracownikami, zaproszonych gości,

sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli.

Dalej pan Bogusław Szymański Przewodniczący Rady stwierdził na podstawie listy
obecności, że w obradach uczestniczy 19 radnych, co upoważnia Radę do podejmowania

prawomocnych uchwał. Do liczenia głosów poprosił radną p. Dorotę Iskierską, która
wyraziła zgodę. Zmian do porządku obrad nie było.

Ad 2. W kolejnym punkcie porządku radni przyjęli protokół z XXVII sesji bez odczytywania
-19 głosami „za .

Ad 3. W punkcie rozpatrywania projektów i podejmowania uchwał objaśniane były i
podejmowane uchwały na dmkach:
- druk nr 213 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków dla gminy Choszczno na

okres od dnia 01 sierpnia 2017 r. do 31 gmdnia 2017 r. omówił pan Burmistrz Robert
Adamczyk. Dyskusji nie było. Radni 19 głosami „za" uchwałę podjęli.
Uchwała Nr XXVIU/210/2017.

l



- druk nr 214 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na cel publiczny na rzecz
Województwa Zachodniopomorskiego, nieruchomości oznaczonych numerami działek 159/8

i 160/4, położonych w obrębie ewidencyjnym m' 3 miasta Choszczno omówił pan Burmistrz

Robert Adamczyk. Radny Paweł Nahorski zapytał czy w związku z umową dzierżawy na te

działki, nie będzie reperkusji finansowych w stosunku do gminy
Pan Burmistrz odpowiedział, że dla Gminy nie będzie reperkusji. Przed podpisaniem aktu
notarialnego te działki będą bez jakichkolwiek zobowiązań.
Radni 19 głosami „za" uchwałę podjęli. Uchwala Nr XXVUI/211/2017.
- druk nr 215 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na cel publiczny na rzecz

Województwa Zachodniopomorskiego, nieruchomości oznaczonej numerem działki 410/3,

położonej w obrębie ewidencyjnym Piasecznik omówił pan Burmistrz Robert Adamczyk.
Dyskusji nie było. Radni 19 głosami „za" uchwałę podjęli. Uchwala Nr XXVIII/212/2017.
- druk nr 216 w sprawie zmian budżetu Gminy Choszczno na rok 2017 omówiła pani Barbara

Król Skarbnik Gminy, wprowadziła autopoprawki, które były omawiane na wszystkich
komisjach. Dyskusji nie było. Radni 19 głosami „za" uchwałę podjęli.
Uchwala Nr XXVIII/213/2017.
- druk nr 217 w sprawie zmiany nazw ulic w miejscowościach Choszczno i Rzecko omówiła

pani Magdalena Sieńko Zastępca Burmistrza wprowadzając autopoprawki, które były
omawiane na wszystkich posiedzeniach komisji. W § l nadaje się ulicy Dąbrowszczaków
nazwę Drawieńska, w § 2 z nazw 22 Lipca i Kwiatowa na nazwę Lipcowa, w § 3 o

funkcjonującej nazwie 9 Maja na nazwę Majowa, w § 4 z nazwy Kmczkowskiego na nazwę

Kossaka, w § 5 o funkcjonującej nazwie I Armii Wojska Polskiego nazwę Gorzowska, w § 6
o funkcjonującej nazwie 23 lutego nazwę Malczewskiego, w § 7 o funkcjonującej nazwie
wyzwolenia nazwę Wyzwolenia, pani Burmistrz nadmieniła, że będzie dopisane uzasadnienie

przy tej nazwie, w § 8 w Rzecku o funkcjonującej nazwie 22 lipca nazwę Spółdzielcza.
Pan Bogusław Szymański Przewodniczący Rady złożył wniosek, aby przegłosować osobno

poszczególne zmiany paragrafami, a później na końcu przegłosujemy całą uchwałę. Za
wnioskiem zagłosowało 17 radnych 2 głosy wstrzymujące się, wniosek został przyjęty.

Przewodniczący otworzył dyskusję, następnie odczytał informację z Instytutu Pamięci
Narodowej dotyczącą zmiany nazwy ulic. Wszystkie dokumenty zawierające starą nazwę
ulicy zachowują swoją ważność.

Głos zabrał radny Jerzy Gumulmski ma wątpliwości co do zakresu zmiany nazw ulic w
naszym mieście. Przedstawiając swoje stanowisko mówił: „ komu i czemu ma to shiżyć.

Dokonujemy zmiany nazw ulic, aby zapomnieć kim byli Dąbrowszczacy, żołnierze I Armii

Wojska Polskiego, kto to był Leon Kmczkowski, co kryje data 22 lipca, 23 lutego czy 9
maja." Radny mówił dalej: „ nie jest moim zamiarem kogokolwiek pouczać, edukować czy

przypominać, thimaczyć kim byli patrioci naszych ulic. Każdy z nas rozstrzygnie w sobie

ten problem i podejmie taką decyzję, jaką uzna za właściwą." Radnego nie przekonują
argumenty, że Jeśli nie przyjmiemy tego projektu uchwały to wojewoda z urzędu narzuci
nazwę tych ulic. Radny uważa, że jeśli nawet tak będzie to wojewoda z imienia i nazwiska

pod tym aktem się podpisze. „ A jak wiemy miejscowe prawo stanowi Rada Miejska i
Burmistrz i w każdym momencie i chwili możemy nazwę tych ulic zmienić." Dalej radny

zwrócił uwagę na potrzebę zapytania naszych mieszkańców co oni o tym myślą i czy tego
chcą. Ich decyzja będzie wyznacznikiem postępowania radnego Gumulmskiego. Radny

poprosił o ponowne skierowanie projektu uchwały do Komisji Gospodarki i Infrastruktury
celem ponownego rozpatrzenia z wnioskiem o konsultacje społeczne.

Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek będzie głosowany po zamknięciu dyskusji.
Radny Stefan Szemlij uważa, że zmiany pomimo zastrzeżeń trzeba podejmować. Uchwała

budzi refleksję pomimo rozmów na komisjach uważa radny. Ustawa nie jest tak
jednoznaczna, jakby się wydawało, a szczególnie tutaj na ziemiach zachodnich. Radny nie

zgadza się ze zmianą nazwy Kruczkowskiego, 23 lutego, I Armią Wojska Polskiego. Radny



proponuje zachować nazwę i dodać Żołnierzy I Armii Wojska Polskiego. Radny jest za
pozostawieniem nazw 9 Maja i Wyzwolenia, jedynie uzasadnienie dostosować do tych zmian.

Radny Szemlij wnioskuje, aby nazwy tych ulic poddać pod głosowanie: Żołnierzy I Armii
Wojska Polskiego, 23 Lutego i pozostawić 9 Maja.
Radna Teresa Kasior odniosła się do wystąpienia radnego Jerzego Gumulińskiego nazywając

jego wystąpienie politycznym. Pan radny Gumuliński proponuje, żeby radni złamali prawo.
Pani Kasior stwierdziła, że nie będzie łamać prawa. Radna powiedziała: „ szkoda dyskutować

nad pana wystąpieniem, chcę panu tylko powiedzieć, że ma pan trudności ze znajomością

prawa, oświadczył pan, że prawo stanowi pan burmistrz i rada. Panie radny, rada jest organem

ustawodawczym i tylko rada ustanawia prawo, burmistrz nie stanowi prawa i warto to

zapamiętać, bo to jest takie abc radnego. Nie będę się wywodzić dalej nad pana
wypowiedziami, bo naprawdę szkoda czasu. Pan Burmistrz przedstawił projekt uchwały do

którego został zobowiązany, Rada Miejska musi podjąć taką uchwałę bo jeżeli nie podejmie
to będzie łamać prawo." Radna powiedziała, że będzie głosować za uchwałą przedstawioną
przez Burmistrza.

Radny Jerzy Gumulmski odniósł się do wypowiedzi radnej Kasior i powiedział: ,ja
powiedziałem, że prawo miejscowe stanowi rada miejska, w pierwszej kolejności

powiedziałem rada miejska. Burmistrz przygotowuje projekty uchwał, które rada miejska

przyjmuje na swoim posiedzeniu" „Jeśli pani uważa, że jest to moje wystąpienie polityczne,
to pani jest naprawdę w tym momencie nie konsekwentna. Nie było tu żadnego wystąpienia

politycznego, a tylko zachowanie tego co w dzisiejszym naszym mieście się znajduje,
również tych ulic..."

Radny Wojciech Sierakowski podzielił stanowisko radnej Teresy Kasior, że musimy podjąć
taką uchwałę. Odnośnie zmiany patronów ulic to są tematy trudne. Nad każdą nazwą możemy

dyskutować. Radny będzie głosował za uchwałą i namawia pozostałych radnych do
głosowania.

Więcej dyskusji nie było i Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad wnioskami:
- za wnioskiem radnego Gumulińskiego o odrzucenie całego projekty uchwały do komisji i

poddanie konsultacji społecznej zagłosował l radny, 15 głosów było przeciw, 3 głosy
wstrzymujące się. Wniosek nie został przegłosowany.
- za wnioskiem radnego Szemlija o zmianę nazwy ulicy na Zohiierzy I Armii Wojska

Polskiego zagłosowało 4 radnych, 14 głosów było przeciwnych, l głos wstrzymujący.
Wniosek upadł.

- za wnioskiem o pozostawienie nazwy dotychczasowej 23 lutego zagłosowało 2 radnych, 14

głosów było przeciwnych, 3 głosy wstrzymujące się. Wniosek upadł.
- za wnioskiem o pozostawienie nazwy ulicy 9 Maja zagłosowało 3 radnych, 13 głosów było

przeciw, 3 głosy wstrzymujące się. Wniosek upadł.

Radni przeszli do głosowania nad poszczególnymi paragrafami projektu uchwały.

W § l za nazwą ulicy Drawieńska zagłosowało 18 radnych, l głos był przeciwny,
w § 2 za nazwą ulicy Lipcowa zagłosowało 15 radnych, 3 głosy przeciwne, l wstrzymujący

się.

W tym miejscu radna Teresa Kaslor poinformowała, że była przeciw, bo na Komisji

Infrastruktury odbyło się głosowanie nad wnioskiem o zmianę nazwy ulicy na Lipową i
Komisja ten wniosek przegłosowała, a pan Przewodniczący Komisji nie poinformował całej
Rady o takim wniosku.

Radny Bogusław Znaczko Przewodniczący Komisji Infrastruktury powiedział, że nie ma

takiej dyscypliny co do głosowania.
Radna Teresa ICasior nadmieniła, że nie chodzi o dyscyplinę głosowania tylko

poinformowanie radnych, bo to jest obowiązkiem przewodniczącego komisji.

Dalej głosowano nad poszczególnymi punktami projektu uchwały:



w § 3 za nazwą ulicy Majowa zagłosowało 17 radnych, l głos był przeciw, l głos

wstrzymującą się,
w § 4 za nazwą ulicy Kossaka zagłosowało 16 radnych, l głos przeciw, 2 głosy wstrzymujące

Się,

w § 5 za nazwą ulicy Gorzowska zagłosowało 14 radnych, 2 głosy przeciwne, 3 głosy

wstrzymujące

w § 6 za nazwą ulicy Malczewskiego zagłosowało 17 radnych, l głos przeciw, l głos

wstrzymujący
w § 7 za nazwą ulicy Wyzwolenia zagłosowało 18 radnych, l głos przeciw,
w § 8 w Rzecku za nazwą ulicy Spółdzielcza zagłosowało 18 radnych, l głos przeciw.

Następnie głosowano nad całym projektem uchwały na druku nr 217.

Radni 17 głosami „za", przy l głosie „przeciw" i l glosie „wstrzymującym się" uchwałę
podjęli. Uchwała NrXXVIH/214/2017.
Ad 4. Sprawozdanie Burmistrza z pracy między sesjami i wykonania uchwal Rady Miejskiej
radni przyjęli bez uwag.
Ad 5. Interpelacje i zapytania radnych. Nie było chętnych z interpelacjami.
Ad 6. Wolne wnioski i informacje. Bez wniosków.

Ad 7. Wobec wyczerpania porządku obrad p. Bogusław Szymański Przewodniczący Rady
Miejskiej w Choszcznie zamknął obrady XXVIII sesji Rady Miejskiej w Choszcznie
dziękując wszystkim za udział.
Sesję zakończono o godzinie 15:00.

Protokołowała Anna Fic-Łasowska.


